

贵州小型香猪基因组DNA的AFLP检测研究 Genetic Monitoring of Genomic DNAs from Guizhou Miniature Pigs BY Aflp

吴丰春1, 魏泓1, 甘世祥2, 周建华1, 马静1 WU Feng-chun1, WEI Hong1, GAN Shi-xiang2, ZHOU Jian-hua1, MA Jing1

1.第三军医大学实验动物中心,重庆 400038 2.贵阳中医学院,贵阳 550002 1.laboratory Animal Center,Third Military Medical University,Chongqing 400038,China ; 2.Guiyang Traditional Chinese Medical College,Guiyang 550002,China

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 报道了AFLP标记在研究贵州小型香猪遗传多态性方面的应用和该品系猪个体基因组DNA的AFLP扩增结果,分析了贵州小型香猪的群体遗传结构.实验应用10条AFLP引物,用Pst I酶切,对17头猪基因组DNA进行AFLP反应,共获得116个AFLP标记,单引物获得的标记数在2~22间,贵州小型香猪群体相似系数AFLP研究结果为0.866(0.760~0.967),该研究为评价贵州小型香猪的遗传稳定性提供了相关的参数,准确评价尚待和其它品种猪对比研究后确定。

Abstract:We reported the application of AFIP markers to detect genetic polymorphic loci in Guizhou miniature pig and their amplified AFLP results.Their genetic construction Of the population was also analysed.TenAFLP primers were used,genomic DNAs from 17 pigs were restrictive by pst I,116 AFLP markers were obtained,the obtaining marker numbers of individual primer were between 2~22.The results indicate as the following:(1)AFLP marker is suitable for analysing genetic polymorphism in pig;(2)The similarty index of population in Guizhou miniaturc pigs was 0.866(0.760~0.967).The study provides a usful parameter with appraise genetic stability of Guizhou miniature pigs.

关键词 [小型香猪](#) [群体遗传结构](#) [分子标记](#) [AFLP](#) **Key words** [miniature pig](#) [genetic construction of population](#) [molecular marker](#) [AFLP](#)

分类号

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(0KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中 包含“小型香猪”的相关文章](#)
- ▶ [本文作者相关文章](#)

- [吴丰春](#)
- [魏泓](#)
- [甘世祥](#)
- [周建华](#)
- [马静WU Feng-chun](#)
- [WEI Hong](#)
- [GAN Shi-xiang](#)
- [ZHOU Jian-hua](#)
- [MA Jing](#)

Abstract

Key words

DOI:

通讯作者